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Norges Fotballforbund og NFF Trøndelag - faktatall

• Ca. 375.000 aktive fotballspillere (hvorav 4.000 er innenfor toppfotballen)

• Ca. 110.000 av dette er jenter

• Ca. 2.000 idrettslag/klubber med fotball som særidrett

• Ca. 30.000 lag som deltar i seriespill

• 1.850 kunstgressbaner, hvorav 1.170 er 11er baner

• 153 fotballhaller, hvorav 31 stk. 11er

Aktivitet:

15 % av all fotballaktivitet  i 
Norge skjer i NFF Trøndelag.

38 kommuner i Trøndelag

1 kommune i Nordland

5 kommuner i Innlandet

Spillere/klubber/lag:

39.000 fotballspillere

15.000 jenter

205 Fotballklubber

3.200 lag

Anlegg:

115 stk. 11er kunstgressbaner

8 stk. 9er kunstgressbaner

82 stk. 7er kunstgressbaner

3 stk. storhaller 11er

12 stk. treningshaller (7er/9er)



• NFFs Strategiplan 2020-2023 med anleggsutvikling som 1 av 5 
kjerneområder – miljø og bærekraft i fokus

• Utvikling av nye og mer miljøvennlige alternativer – klar 
prioritering for NFF med flere prosjekter iverksatt

• Implementere ny miljøforskrift i klubbene – fokus på å hindre 
spredning gjennom mange ulike tiltak (ny §23A i Forurensningsforskriften)

• Veilede og rådgi klubber i valg av produkter – krevende med et mer 
«urolig» marked blant leverandørene + økonomiske konsekvenser for frivilligheten

• Ved nyetablering og rehabilitering skal alle nærmiljøanlegg og 7er baner,
etableres som non-innfyll baner

• Ved nyetablering og rehabilitering skal alle 9er og 11er baner for breddefotball,
etableres med miljøvennlige alternativer

Norges Fotballforbund – Strategiplan 2020-2023

NFF Trøndelag – Lokale mål/prioriteringer



Hvilke kriterier skal legges til grunn for prioriteringer og valg? 

Behov

Klima

Sportslig/

Helse

Økonomi/

Finansiering

Miljø/

Bærekraft

Leverandører/
Systemer



NFF Trøndelag - anleggsplan 

Noen fakta:
• Nye/flere spillformer

• Flere turneringer å delta i

• Lengre fotballsesong

• Ønske om tilgang på gode treningsfasiliteter på vinter i alle kommuner/områder

• Stor anleggsknapphet allerede i dag i enkelte kommuner, spesielt Trondheim

• Anleggsknapphet i en kommune/område kan også gi utfordringer for lag/spillere i andre 
kommuner/områder

• Den største befolkningsveksten i Trøndelag skjer i midtre del/aksen Orkanger – Steinkjer 
+ noen kommuner knyttet til enkelte næringslivsbransjer (eks. fiskeri/oppdrett)

Mål/prioriteringer NFF Trøndelag:
• Storhall 11er i Trondheim

• Treningshaller (9er flater) i områder med lav dekning på vinteråpne baner (klimaforhold, 
miljøhensyn, i tillegg også for å utligne sportslige forskjeller)

• Fortsatt utbygging/øke kapasiteten på kunstgressbaner i aksen Orkanger – Steinkjer og 
spesielt i Trondheim

• Valg av miljøvennlige løsninger/alternativer (substitusjonsplikten i ny miljøforskrift)

• Vi har innhentet informasjon fra klubbene ifht. anleggsplaner, 43 anlegg ble meldt inn



Utfordring:  

Bruk av FIFAs kvalitetskrav i norsk fotball
Konsekvenser for topp- og breddefotball

Kjønn Nivå/Kvalitet: FIFA 

Quality Pro

FIFA 

Quality

Nordisk 

Norm
Menn Eliteserien X

Menn OBOS-ligaen, X

Menn PostNord-ligaen X

Menn NorskTipping-ligaen X

Menn Fra 4. divisjon og ned X

Kvinner Toppserien X

Kvinner Fra 1. divisjon og ned X



Et lite hjertesukk til slutt….. insentiver for valg av løsning

Hva får du når du kjøper elbil

• Slipper å betale moms eller engangsavgift 

• Fritak for bompenger eller redusert takster

• Kjøre i de fleste kollektivfelt

• Parkere gratis på en rekke kommunale plasser 

• Ta med bilen gratis på enkelte ferger

• Redusert kostnader forbundet med service og 

vedlikehold

Hva får du om du kjøper et miljøvennlig kunstgress

• Forskjellige systemer (ulik %-grad av miljøvennlighet)

• Lite erfaringsbasert ifht. levetid (SBR - garanti på 10 år)

• Kvalitetskrav Topp/Bredde (hva tørr vi velge her))

• 1.0 – 3.0 mill dyrere løsning enn dagens SBR-baner

• Fortsatt tak på 1.0 mill i spillemidler

• Frata muligheten for kommunal garanti/støtte

• Mange klubber som baneeiere – belaster frivilligheten

Miljø



Takk for at vi fikk anledning 
til å møte dere 

Ønsker dere en fortsatt fin dag! 


